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Assemblea Ordinària Tardor 29-11-12 
 
 
Data: dijous 29 de novembre de 2012. 
Horari: S’inicia en segona convocatòria a les 19:20 i finalitza a les 21:40 hores. 
Lloc: Casa Orlandai 
 
Documentació lliurada: presentació de l’Assemblea, Pla d’acció 2013, Pressupost detallat 
2013. 
 
Assistència: 
 
Entitats o empreses sòcies: David Jimeno - ACAFAI - Ràdio Sarrià; Mirtha Falcón - 
Amanida Associació; Manel Palencia i Linus Puchal - Assemblea Nacional Catalana; 
Ester Bonet - Associació Catalana de Dansa Lliure; Neus Buisan - Associació Catalana 
de Dislèxia; Jesús Mestre - Associació d'Amics i Amigues de l'Orlandai; Pau Farràs - 
Associació Grups, Aprenentatge i Salut; Bernat Torres i Àlex Rodríguez - Centre d'Estudis 
Carles Card; Cristina Junyent - Fundació Privada Ciència en Societat + Cor Adèlia; 
Eulàlia Marquès - Club de Patchwork; Mireia Vives - Col·lectiu d'Artistes +D3; Ma Antònia 
Aragall i Contxa - Col·lectiu de Dones en l'Església; Carles Cuní - Elenc Teatral JV Foix; 
Ferran Muñoz, Maria Homs i Núria Guillén - Esplai MOVI de Sarrià; Xavier Garrigós i 
David Mayans - Grup de Converses Angleses; Brenda Wright - IWCB + The British 
Society; Albert Aragonès - Reagrupament Independentista; Enric Capdevila – SETEM; 
Marta Fernandez-Villanueva – Spielsamtag; Alvaro Saumell – Toastmasters. 
 
Persones sòcies: Aurell Ballesteros, Cati; Barba Suñol, Oriol; Bonet Solé, Ester; Carreras 
Martín, Berta; Carreras Martín, Raimon; Fontanella Laguna, Carla; Fontanella Laguna, 
Mariona; Gili Barcons, Conxita; Guarro i Nogués, Raimon; Junyent Rodríguez, Cristina; 
Lillo Jove, Gerard; Lopez Fernandez, Isabel; Marco Arana, Maite: Marquès Vidal, Eulàlia; 
Marsa Torres, Enric; Pampalona Cases, Josefina; Periz Vila, Maria; Piorno Hernández, 
Maria Josep; Rosanas Grau, Maria Josep; Sardà Ferrer, Gerard; Vives Bangma, Rens. 
 
Famílies sòcies: Camara Serrano, Juan María; Capdevila, Enric; Masachs Fatjó, Eulàlia; 
Mestre Campi, Jesús (Farràs, Pau); Mevel Neve, Jaqueline; Solina Feliu, Josep Oriol. 
 
Persones membres de l’equip tècnic: Daniel Arrando, Natalia Oliete Escrig, Maria 
Bascompte Sacrest, Carla Fontanella Laguna, Xavi Querol, Marta Argelaguet Foret, Sílvia 
Martínez, Clàudia Serrahima. 
 
Persones convidades:Toni Coyas (Associació de veïns) i Albert Martín (Connectàlia - 
informàtic) 
 
TOTAL: 56 persones assistents. 
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Temes tractats i acords presos 

 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de l’Assemblea anterior 
 
El Rai Carreras dóna la benvinguda a les persones assistents i explica la dinàmica de 
treball i el sistema de votació que se seguirà. 
 
El Gerard Lillo repassa els acords presos en la darrera Assemblea de l’associació, 
celebrada el 12 de març de 2012. 

 Tancament econòmic de l’equipament de l’exercici 2011. 

 Allotjament de dues entitats: Grup de Teatre i Grup d’Enquadernació. 

 Propostes PAD 2012-2015: Actuacions Via Augusta-Hort de la Vila, Casetes de 
l’Hort de la Vila, Biblioteca de Sarrià, Carril bici Via Augusta i qualificació Carrer 
Pomaret. 

 Demanar la Declaració d’Utilitat Pública per a l’Associació Cultural Casa 
Orlandai. 

 
L’Enric Capdevila amplia la informació, vinculada al tancament de l’exercici 2011, relativa 
al fons contingència, ja que modifica allò explicat a l’anterior assemblea. 
Explica que l’any 2009 es decideix crear un fons propi de l’ACCO per poder fer 
actuacions pròpies i producció, cobrir possibles imprevistos o contingències legals, 
permetre la formació personal i evitar haver de demanar una pòlissa de crèdit per cobrir 
tensions de tresoreria mentre l’Ajuntament no fa efectiu el pagament de la subvenció a 
principis d’any. 
En la passada assemblea es va dir que el fons era de 12.000 euros. Entre juny i juliol es 
descobreix que el fons era de 3.000 euros per canvis de criteris comptables realitzats per 
l’auditoria (formació i subministraments) que es van haver d’assumir dels fons propis. Es 
va explicar el desencís que provoca aquesta situació a l’Ajuntament ja que clarament 
perjudica la bona gestió dels recursos i ens penalitza.  
La previsió és acabar l’any 2012 amb un fons de 7.000 euros. 
 
L’acta de l’Assemblea de l’ACCO de 12 de març de 2012 s’aprova per unanimitat amb 2 
esmenes relatives a dues persones que no figuraven entre les persones assistents. 
 
Resultat de les votacions: 
 

A favor En contra Blancs 

34 0 1 

 
 
2. Aprovació del Pla d’acció 2013 
 
El Jesús Mestre explica que el passat 17 de novembre va tenir lloc una sessió de 
seguiment del Pla Estratègic de l’ ACCO en la qual es va acabar de consensuar una 
proposta de Pla d’acció i de Pressupost 2013. Els papers repartits detallen aquest pla 
d’acció i el pressupost associat. Es recorda que aquestes sessions de treball són sempre 
obertes. 
 
El Rai explica les grans línies del pla d’acció vinculat a l’associació: 

 Increment de socis 20% a través d’una campanya de captació. Per ampliar i 
tirar endavant el projecte necessitem més socis/es, adherir a persones que ens 
visiten per fer més gran el projecte i augmentar recursos. 
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 Aportació fons de contingència: 6.000 €. Cal incrementar recursos propis a 
través d’espònsors i ampliar fons contingència. 

 Consolidar la Setmana de les Comissions. 

 Elaborar un calendari de participació. 

 Presentació d’un projecte al Pla BUITS (s’explicarà més endavant). 

 Augment dels espònsors a través d’una política d’aliances i finançament 
(s’explicarà més endavant). 

 
El Gerard Segura explica les principals accions relatives a l’equip tècnic i a la 
programació: 

 Treball en xarxa i mecanització processos per millorar les condicions laborals, 
que bàsicament passen per l’adquisició d’un servidor. 

 Assessorament extern a través d’algun tipus de consultoria per millorar la 
gestió. 

 Incrementar la producció, la promoció i la divulgació cultural. La promoció 
cultural figura en els nostres estatuts i pot ser una via per augmentar recursos 
propis i guanyar una mica d’independència vers l’Ajuntament. En un principi, la 
voluntat és no perdre diners amb la producció pròpia. 

 Diferenciar entre activitats municipals, activitats de col·laboració i activitats per 
cessions d’espais o allotjaments 

 Potenciar la producció pròpia tant d’activitats com de tallers. 
 
En Manel Palència, en relació al punt 7 del Pla Estratègic assenyala que les relacions 
públiques no són la recepció. Les relacions públiques estarien més vinculades a la 
comunicació. En aquest sentit proposa canviar la denominació del punt 7 o integrar-lo 
amb els punts 7 i 14, 15 i 16. Considera que cal unificar tota la comunicació. 
 
La Pau Farràs comenta que segurament el punt 7 és més atenció directa. 
També pregunta si el resum del Pla inclou aportacions del dia 17 de novembre. Es respon 
afirmativament. 
 
En relació als possibles canvis en relació als punts esmentats es derivaran a la Comissió 
de Seguiment del Pla Estratègic. 
 
La Mariona Fontanella pregunta si la documentació que s’ha repartit s’ha enviat. 
Des de la Junta s’assumeix que estaria bé enviar abans la documentació abans, però que 
no ha estat possible perquè bona part dels temes es va acabar de treballar el dia 17. 
 
L’Oriol Barba remarca que sempre s’arriba just de temps pel que fa a la documentació i 
planteja que es podria incloure com a objectiu de cara al 2013. Considera que permetria 
enriquir el debat.  
Es recorda que aquest punt ja figura com un objectiu pel proper any. 
 
 
3. Aprovació del Pressupost 2013 
 
El Jesús lamenta l’enviament de documentació tan tard. 
Explica que el pressupost és clarament continuista, però molt diferent pel que fa a 
estructura. Fins ara s’ha presentat separat el pressupost ACCO i el pressupost del 
projecte Casa Orlandai vinculat a la subvenció municipal. Ara es proposa un únic 
pressupost on el projecte més important és la gestió de l’equipament, si bé s’hi afegeixen 
nous projectes (Llengua, Participació, Festes Populars, Comerç just, BUITS, etc.). 
Les principals variacions en relació a l’any precedent venen motivades per una 
reestructuració de tasques de l’equip tècnic, ja que es deixarà de pagar una baixa laboral. 
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L’Oriol Barba agraeix l’esforç fet per intentar entregar amb antelació la documentació, si 
bé considera que manca informació per aprovar correctament el pressupost, com ara el 
sou del personal tècnic, què inclouen determinades partides, etc. 
Remarca que la transformació social també inclou la transparència. Som una manera de 
fer diferent i som un valor afegit en el canvi social. 
Exposa que donarà el seu vist-i-plau per la fe i la confiança que mereix la Junta, tot 
remarcant que cal més anàlisi i informació. 
Pregunta en relació als canvis en el pressupost destinat al personal. 
S’explica que, més enllà de deixar de pagar una baixa (que assumirà la Seguretat Social, 
la celadora augmentarà les seves tasques perquè farà tasques de dinamització. 
Es recorda que el sou de personal de Programació i Dinamització està associat a 
activitats i tallers. 
 
L’Esther Bonet pregunta, davant el nou pressupost conjunt, si les quotes de soci/a, 
continuaran servint per incrementar el fons de contingència. 
Es respon que els diners de les quotes constitueixen fons propis, juntament amb els 
ingressos d’activitats socials i d’activitats associatives promogudes per l’ACCO. Malgrat 
tot, hi ha altres despeses a considerar més enllà del fons de contingència: formació, 
comunicació, etc. Amb el canvi de plantejament del pressupost el pressupost de la 
subvenció es posa dins el pressupost total de l’ACCO. 
 
La Mariona Fontanella pregunta si, malgrat tot, es comptabilitza per separat. 
S’afirma que el pressupost és conjunt però la comptabilitat és separada. 
 
Des de la Junta s’expressen dubtes sobre fins a quin punt podem compartir el sou dels 
treballadors/es. 
Es posa en coneixement que amb la subvenció 2013 ens han ratificat la penúltima 
pròrroga del contracte. La subvenció es manté congelada, igual que l’any precedent, si bé 
hem d’assumir més despeses, com l’increment de l’IVA o l’IPC. En aquest sentit, tenim 
menys diners per a activitats. 
 
El Gerard Sardà observa que creixen els sous, però sembla que hi ha menys diners. 
S’explica que, efectivament, creixen els sous però no deixem de suportar el cost de la 
baixa laboral; motiu pel qual baixa la partida global. 
 
Maria Josep Rosanas pregunta què és la partida de formació. 
S’explica que la fa formació es destina al personal, a les persones voluntàries i a les 
persones membres de l’ACCO, Comissions, etc. 
Es recorda que també es forma a partir de subvencions. 
Qualsevol persona que tingui demandes o propostes de formació només cal que ho digui. 
 
La Brenda Wright pregunta qui es fa responsable del manteniment dels  lavabos, i explica 
que el lavabo de dones està en molt males condicions, que ha de ser arreglat. 
 
L’Esther Bonet pregunta si l’Ajuntament paga puntualment. 
Es contesta que, efectivament, l’Ajuntament està pagant sense retards. S’endarrereix el 
pagament de determinades subvencions per part de la Generalitat. 
 
La Maria Antònia Aragall pregunta que si les quotes soci són individuals. 
S’explica que hi ha diversos tipus de soci/a: individual, familiar, entitats i empreses. 
També hi ha els allotjaments de les entitats. 
 
L’Oriol Barba pregunta sobre la despesa bancària de 2.000 euros. 
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S’explica que l’Ajuntament paga la subvenció a l’abril en justificar l’exercici anterior, que 
es pot fer al febrer. Mentre no arriba la subvenció es demana una pòlissa de crèdit que 
costa al voltant de 2.000 euros l’any. Per aquest motiu el fons de contingència és una 
prioritat, per evitar puntes de tresoreria. 
 
La Mariona Fontanella pregunta si la despesa de producció cultural associada al Cabaret 
ja s’ha realitzat. 
S’explica que primer cal definir protocol sobre la producció perquè tenim diversos 
projectes interessats sobre la taula. De moment encara no s’ha realitzat cap pagament i 
no està assignada cap despesa concreta. Les partides són orientatives. El Cabaret potser 
s’utilitza com a prova ja que ja hi hem dedicat recursos en espècies, com ara sessions 
espais. La producció cultural, sobretot, es farà des de la perspectiva de la promoció. 
 
Resultat de les votacions del Pla d’acció i el Pressupost 2013: 
 

A favor En contra Blancs 

45 0 0 

 
S’aproven per unanimitat el Pla d’acció i el Pressupost 2013. 
 
 
4. Incorporació i baixes Junta Directiva 
 
L’Enric explica que la consultoria externa ens ha recomanat enfortir la part econòmica, 
motiu pel qual plantegem un canvi de tresorer. 
Explica que la Cristina Junyent, per motius laborals, ha demanat la baixa temporal de la 
Junta durant un any. 
 
Presentació dels nous vocals de la Junta: 

 En Juan Maria Cámara és soci familiar de la Casa i és membre de l’Associació 
Amics i Amigues d’Orlandai, de la qual va ser tresorer. Està prejubiliat i ha 
treballat molts anys a una cooperativa. 

 L’Oriol Barba està vinculat a la Casa des de 2008 a través de la Taula Joves i 
diverses Comissions. Reconeix que li ha mancat continuïtat perquè ha estat 
fora de Barcelona 2 anys. Ara que té previst estar a Barcelona vol aportar des 
d’una vocalia modesta. 

 En Jesús Mestre agraeix deixar la tresoreria ja que no ha estat còmode amb 
aquest tipus de funció. Hi havia una manca de funció de vicepresidència a nivell 
de relacions institucionals, que ha acceptat assumir. 

 
La Cristina Junyent afegeix que deixa temporalment la Junta per motius professionals, i 
remarca que ha rebut molt durant tot aquest temps. Anima a totes aquelles que tinguin 
una pulsió per col·laborar, a no dubtar i participar. 
 
La Núria Ramis pregunta quina serà la tasca del Jesús. 
S’explica que la Cristina assumia, des de la vicepresidència, tasques de comunicació i 
portava altres àrees. Ara era necessari tenir més pes pel que fa a relacions institucionals i 
poder prestar més atenció al Districte i a la ciutat. Des de la vicepresidència també 
col·laborarà amb el president i donarà un cop de mà a les vocalies de socis i participació. 
 
La Mariona Fontanella explica que, tot i que no estigui regulat per estatuts, estaria bé 
comunicar altes i baixes a la Junta amb antelació. Cal informar dels procediments per si 
algú està interessat a presentar-se. Aquest informació ha d’arribar! 
Es recorda que la Junta està oberta a tothom. Si es desconeix, és evident que falta 
informar. Prèviament a l’assemblea també caldria informar per si algú vol accedir a la 
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Junta. Quan hi ha canvi de Junta està regulat i hi ha un procés electiu. En cada 
assemblea, però, hi ha punt d’incorporacions i modificacions puntuals de la Junta. 
Es recorda que com més gent formi part de la Junta, millor. 
 
La Mireia Vives comenta que la Junta es reuneix cada dos setmanes, que és un treball 
voluntari. Hi ha molts espais de participació i tothom hi és benvingut. 
 
La Pau Farràs se suma a l’aportació de la Mariona Fontanella. És clau. 
 
El Rai Carreras afirma que segurament ens cal comunicar millor perquè el projecte creix i 
ja no funciona el boca orella. 
 
La Brenda Wright explica, a partir de la seva experiència, que quan entres a la Junta 
t’agrada i t’involucres. Recorda que la gent també es pot oferir per si mai fa falta el seu 
ajut. 
 
Resultat de les votacions: 
 

Persona A favor En contra Blancs 

Juan Cámara 45 0 1 

Oriol Barba 44 0 1 

Jesús Mestre 44 0 1 

 
S’aproven les noves incorporacions d’en Juan Maria Cámara com a tresorer, n’Oriol 
Barba com a vocal, i en Jesús Mestre com a vicepresident a la Junta directiva de l’ACCO. 
 
 
5. Ratificació allotjament entitats sòcies 
 
L’Eulàlia Marquès dóna pas a la presentació de les diverses entitats: 
 

 El Centre Estudis Carles Cardó, una entitat que des de 1986 llegeixen textos i 
llibres i fan sessions de debat obertes a tothom sobre aquests. Llegeixen un 
llibre per semestre, preferentment de filosofia, assaig. 

 El Grup de Converses Angleses, un grup de veïns i veïnes de Sarrià de tarannà 
dialogant que fan sessions de conversa en anglès els divendres a les 11 del 
matí en sessions obertes. 

 La Fundació Iniciativa ProInfància Cooperació, una ONG creada l’any 2002 
com a agència d’adopcions amb Etiòpia i com a entitat de cooperació. Ara hi ha 
un grup de joves nascuts a Etiòpia, però catalans, que volen no perdre la 
memòria del seu país i que han creat un grup de dansa. Volen ampliar projecte 
a la cooperació. 

 L’Assemblea Nacional Catalana, que sorgeix fa 7 o 8 mesos, van articular la. 
manifestació de l’11 setembre. Promouen el sobiranisme a Catalunya de forma 
territorial des de Sarrià. A Barcelona hi ha 14 assemblees territorials. Fan 
xerrades informatives per defensar la llibertat del poble català. El dia 12 de 
desembre es volen presentar a les entitats del barri a les 19 hores a la Casa 
Orlandai. 

 L’ACCO, que mai havia demanat l’allotjament, però que ara el necessita per 
tenir la cobertura per utilitzar l’espai per fer activitats pròpies, situació que el 
conveni no recull. Ens cal legitimar poder fer activitats aquí, ocupar armaris i 
sales per fer reunions, assemblees, etc..Com a contraprestació oferim 
dinamitzar la Casa amb les comissions i les nostre hores voluntàries. 
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La Pau Farràs pregunta qui era Carles Cardó. Era un monjo. 
 
La Maria Josep Rosanas pregunta si hi ha vincle entre les assemblees territorials de 
l’ANC. 
En Manel li contesta que al Barcelonès es reuneix cada 15 dies un grup de coordinació. A 
Sarrià – Sant Gervasi són una. No tots els pobles tenen Assemblea, de moment, però, 
més de 700 en tenen. 
 
La Brenda Wright pregunta si l’ANC té afiliació política, ja que personalment no vol 
excessiva implicació en política a la Casa per no crear conflictes al barri en relació. 
En Manel contesta que no estan vinculats a cap partit, que són ciutadans sense afinitat 
política, si bé algunes persones venen de determinats partits. 
 
Es recorda que estem ratificant una decisió Junta, que és a qui correspon la decisió 
d’allotjar entitats. La Junta, en el moment de l’aprovació, segueix uns criteris i en verifica 
el seu compliment per part de l’entitat. 
 
En David entén que la Junta ja ha fet de filtre i pregunta per què s’uneixen Sarrià i Sant 
Gervasi a l’ANC. 
En Manel contesta que es neix junts i es creu que així tenen més força. Explica que 
l’Assemblea s’ha d’extingir en complir el seu objectiu, és temporal. 
 
L’Oriol Barba explica que Junta ha considerat aquestes entitats compleixen els requisits i 
que no atempten manifestament contra principis Casa. 
Resultat de les votacions: 
 

Entitat A favor En contra Blancs 

CE Carles Cardó 42 0 1 

Converses Angleses 42 0 1 

Fund. Ipi Cooperació 41 0 1 

ANC 38 0 1 

ACCO 43 0 0 

 
Es ratifica l’allotjament de les noves entitats: el Centre d’Estudis Carles Cardó, el Grup de 
Converses Angleses, la Fundació Iniciativa ProInfància Cooperació, l’Assemblea Nacional 
Catalana i l’Associació Cultural Casa Orlandai. 
 
 
6. Política d’aliances i finançament 
 
L’Enric explica que actualment el finançament públic és limitat i que és difícil accedir a 
subvencions. 
Ens cal anar a buscar entitats i persones per tirar endavant el projecte. Un exemple de 
cerca de finançament va ser el 5è aniversari. 
Cal aclarir amb qui, a canvi de què, etc. Ens hi hem anat trobant i ara cal aclarir què 
volem:  
 
Amb QUI volem col·laborar? Entitats i/o persones: 

 Que promoguin art, convivència i transformació social. 

 Prioritzant entitats properes geogràficament: barri i districte. 

 Prioritzant entitats afins, l’economia social 

 Potenciant el teixit associatiu i el treball en xarxa. 

 Establint col·laboracions continuades. 
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Amb qui no volem col·laborar: 

 Entitats o projectes en contra de la nostra missió o dels objectius estatutaris. 

 Que no respectin els valors de l’associació establerts en els estatuts i els del 
Codi Ètic de les Associacions de Barcelona. 

 
COM hi volem col·laborar? Tipus de col·laboració: 

 Socis o partners: Amb qui participem paritàriament a l’hora de resoldre 
diferents necessitats: projectes (Banc del Temps), Serveis (Jardí-Planteig), o 
activitats (Festa Comerç Just-Setem). 

 Col·laboradors: Que ens donem suport per a tirar endavant les nostres 
activitats: intercanvis (Locomotora Negra), cessió d’ús (piano)... 

 Espònsor/patrocinadors: Fan aportacions, dineràries o en espècies, a canvi de 
contrapartides (espònsors Festa 5è aniversari). 

 Donants o mecenes: Fan aportacions, dineràries o en espècies, sense 
contrapartides. 

 
A CANVI de què? Tipus de contrapartides: 

 Publicitat directa de l’activitat: En el materials de difusió (rètols, tríptics, 
newsletter, notes de premsa...) de la pròpia activitat,... 

 Publicitat/reconeixement indirecta: En els elements de difusió propis genèrics: 
equipament, revista, memòries, web ... 

 Recursos: Poden aportar o intercanviar, recursos monetaris, infraestructures, 
serveis... 

 Avantatges fiscals: Quan obtinguem Declaració d’Utilitat Pública o de Promoció 
de la Llengua Catalana. 

 Responsabilitat Social Corporativa: Ús per part de la entitat de la seva 
col·laboració i el nostre logo, sempre amb el nostre vistiplau. 

 Vinculació amb la Casa Orlandai: Soci honorífic, informació periòdica... 
 
FORMALITZACIÓ: Circuit d’aprovació: 

 Iniciativa: Pot ser tant de l’ACCO (responsable subvencions i finançament, 
direcció, presidència...) o de la persona/entitat col·laboradora. 

 Valoració: Cal garantir l’acompliment d’aquest protocol, valorant la 
persona/entitat, tipus de col·laboració, contrapartides... 

 Conflicte: En cas de conflicte, cal que es resolgui en la primera reunió de junta 
que sigui possible, on s’ha de debatre i justificar la decisió; i si es manté el 
conflicte, cal elevar-ho a la següent assemblea. 

 Conveni: Totes les col·laboracions hem de formalitzar-les via un document 
formalment, prioritàriament via conveni. 

 Registre: Hem de portar un registre amb totes les subvencions, convenis, 
donants, espònsors... 

 Seguiment: A partir d’aquest registre cal fer-ne seguiment: renovacions, 
justificacions, agraïments, campanyes.... 

 
Resultat de les votacions de la proposta: 
 

A favor En contra Blancs 

40 0 1 

 
S’aprova la proposta de política d’aliances i finançament. 
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7. Pla BUITS 
 
El Gerard Lillo explica els principals elements del Pla BUITS i el nostre paper en relació al 
mateix. Avui es vol fer una primera pluja d’idees sobre aquest i que l’assemblea aprovi 
que l’ACCO hi presenti un projecte. 
 
Què és? 

 Pla promogut per l’Àrea d’Habitat Urbà de l’Ajuntament de Barcelona. 

 Cessió temporal per a un ús o activitat d’espais buits de la ciutat. 

 Adreçat a entitats públiques o privades sense ànim de lucre. 

 Es concreta en un concurs per atorgar la gestió d’aquest espais per un any, 
prorrogable fins a 3 anys. 

 
A Sarrià hi ha un espai: la Llosa dels Ferrocarrils de la Generalitat. 
 
Els criteris de valoració dels projectes són: 

 Implicació amb l’entorn: necessitats de l’entorn i vinculació d’entitats. 

 Autosuficiència del projecte: autogestió. 

 Sostenibilitat ambiental. 

 Impacte i rendiment social: incidència i dinamització territori. 

 Creativitat, innovació i qualitat formal 
 
El rol de l’ACCO entenem que és: 

 Dinamitzar un procés de debat al barri sobre l’ús d’aquest espai. 

 Liderar i presentar un projecte comú per gestionar l’espai, amb 
aliança/col·laboració amb d’altres entitats. 

 
Creiem que el projecte és una oportunitat per: 

 Contribuir a dinamitzar el teixit associatiu i veïnal de Sarrià. 

 Crear o reforçar complicitats entre entitats (treball conjunt). 

 Contribuir a la dinamització i gestió de l’espai públic per part de la ciutadania. 

 Desenvolupar un projecte comunitari amb clara vocació social. 
 
Per presentar un projecte proposem un calendari del procés: 

 Novembre: estudi del Pla i primeres reunions de treball. 

 29N: primera pluja d’idees i aprovació presentació possible projecte. 

 3D: reunió oberta amb entitats i veïnat de Sarrià. 

 Desembre – gener: elaboració i redacció del projecte (articulació de 
compromisos i col·laboració amb entitats). 

 1 de febrer de 2013: data límit entrega del projecte. 
 
La Núria Ramis pregunta si l’ACCO pot gestionar aquest projecte.  
Es respon que gestionar-lo si, però sols no, així que es posa èmfasi en la necessitat 
d’establir una xarxa per tirar endavant aquest projecte. 
 
Consumo Respeto comenten que ells estan interessats en el projecte, que s’estan reunint 
amb Permacultura per poder presentar un projecte de gestió. Treballen en la línia de fer 
un jardí amb productes comestible amb finalitats educatives i pedagògiques, involucrant a 
gent gran i persones amb discapacitat. També contemplen fer tallers d’hort urbà. 
 
L’Oriol Barba comenta que és una oportunitat per demostrar que sabem sumar i que, en 
pro a aquesta suma, si no ho liderem com a ACCO no passa res. 
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En Gerard Lillo aclareix que no estem dient que vulguem liderar-ho, simplement 
dinamitzar-ho, facilitar. 
 
La Carla Fontanella apunta que tenint en compte el Pla Estratègic de l’ACCO on es parla 
de generar iniciatives de Barris en Transició podríem vincular-ho i tenir en compte 
aquesta línia de treball en el projecte pel Pla Buits. 
 
La Marta Fernandez-Villanueva comenta que la convocatòria és molt justa si volem sumar 
a molts agents de Sarrià. Que només fa una setmana que es va enviar i això pot 
perjudicar la difusió del projecte i anar en detriment de sumar. 
Es recorda que s’ha fet una newsletter i un correu electrònic a totes les entitats de Sarrià. 
 
En David Mayans explica que a internet es poden trobar moltíssimes idees per elaborar 
projectes i que ens pot servir com a recurs per omplir el projecte del Pla Buits. 
En Gerard Lillo agraeix l’aportació i reitera la utilitat de les noves tecnologies en diferents 
sentits. 
 
L’Albert Aragonès pregunta perquè són els 3000€ pressupostats. 
Es respon que és una partida aproximada que s’ha reservat per si l’ACCO ha de fer algun 
tipus d’aportació econòmica al projecte que es presenti. 
 
La Núria Ramis s’ofereix a fer un esdeveniment al Facebook per fer màxima difusió i fer el 
més extensiva possible la informació i la convocatòria de la reunió del dia 3 de desembre. 
També apunta que la Cafeteria pot servir per fer difusió de projectes com aquest. 
 
Resultat de les votacions: 
 

A favor En contra Blancs 

41 0 0 

 
S’aprova per unanimitat que l’ACCO presenti un projecte a la convocatòria del Pla BUITS. 
 
 
8. Torn de precs i preguntes 
 
En Ferran Muñoz plantejar l’opció de votar en secret certs temes, com ara l’adhesió 
membres Junta.. Seria menys violent, tot i que es perdria capacitat de debat. 
S’explica que abans es votava per consens. És un recorregut natural i es pot anar cap al 
vot secret. Altres persones poden apostar per més radicalitat democràtica i ser 
transparents. També cal considerar que quan s’han de fer votacions barregem vots de 
socis individuals i entitats amb vot ponderat. Arrel del procés maduració es va decidir 
intentar aprovar per consens, si bé a vegades pot amagar matisos i cal visibilitzar-ho més. 
El nostre ADN és la participació i cal veure com l’exercim. 
 
La Junta abordarà el tema i formularà una proposta de cara a la propera assemblea. 
 
La Cristina Junyent considera molt bona l’aportació. El vot secret no treu que hi hagi un 
debat. Potser hi ha persones que se sentirien millor. 
 
La Mariona Fontanella creu que les votacions poden preveure dos sistemes segons el 
tema. 
 
La Núria Ramis considera que si hi ha un percentatge de gent que ho demana, es pot 
votar en secret. 
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En Manel Palència destaca com a molt positives les dinàmiques de participació de la 
Casa. Potser votar secret va en contra de la transparència i seria un retrocés. 
 
En Xavier Garrigós afirma que és complicat tractar temes que toquen els estatuts. Cal 
prudència i temps. 
 
En Raimon Guarro explica que hi ha projecte que ha estat més o menys en marxa -de 
Guifi.net, una xarxa ciutadana de compartiment de recursos telemàtics- i que està 
pressupostat pel 2013. S’ha assabentat que des de certs sectors de la Casa no s’hi veia 
el sentit.  
Mostra el seu malestar i la seva decepció per aquest fet. Remarca que hi ha gent que hi 
ha posat temps, i que hi ha diners reservats. És un projecte molt interessant que aposta 
per una altra manera d’entendre les formes de comunicar-nos i utilitzar la tecnològica. 
Des de la Junta s’explica que es va presentar a la Junta per Acafai i la Comissió de 
Noves Tecnològies. Es va exposar projecte i se’ns demanava tenir un punt d’emissió a la 
Casa. S’ha endarrerit i no es va executar. En el seguiment del Pla ningú va saber 
defensar si era un projecte vigent, motiu pel qual la Junta ha decidit congelar-ho. Cal que 
algú expliqui bé el projecte i l’entomi. Malgrat tot, s’hauria de tirar endavant amb el 
pressupost de l’ACCO. 
 
El Raimon Guarro afirma que, segurament, hi ha hagut una manca de comunicació i 
interlocutor. 
 
El Daniel Arrando demana disculpes pel manteniment dels lavabos. Assumeix que hi ha 
deficiències degut a la intensitat de l’ús que se’n fa. 
 
La Carla Fontanella destaca que avui érem molts i que cada vegada hi ha més 
participació en aquests espais. Cal que cadascú, cada soci, ho traspassi, doni a conèixer 
el projecte. 
 
 
 
 

Barcelona, 29 de novembre de 2012 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Enric Capdevila      Gerard Lillo 
President       Secretari 


